
PROTOKÓŁ Nr XXXIX/2014
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska

z dnia 29 stycznia 2014 roku
W sesji udział wzięli:
a) piętnastu radnych Rady Gminy - wszyscy obecni

                      Spóźnieni:               - M. Mnich – 10.05, Z. Botwinionek, K. Badowski – 10.10

b)  Wójt Gminy - Eugeniusz Dańczak
c) Sekretarz Gminy - Iwona Wójcik
d) Skarbnik Gminy - Marek Malinowski
e) Radca Prawny - Artur Madeła
f) Kierownik OPS - w/z Małgorzata Pipczyńska 
g) Dyrektor GOK                                                      -  Anna Pietrzak

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad,
c) przyjęcie protokołu z  XXXVIII sesji Rady Gminy VI kadencji,

2. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) nieodpłatnego przejęcia na własność nieruchomości z zasobu ANR do zasobu
mienia komunalnego Gminy Dębnica Kaszubska,
b)  zmiany  uchwały  nr  XXII/158/2012  Rady  Gminy  Dębnica  Kaszubska  z  dnia
29.10.2012  r.  w  sprawie  określenia  zasad  nabywania,  zbywania  i  obciążania
nieruchomości  oraz  ich  wydzierżawiania  lub  wynajmowania  na  czas  oznaczony
dłuższy  niż  3  lata  lub  czas  nieoznaczony  oraz  ustalenia  stawek  czynszów
dzierżawnych na terenie gminy Dębnica Kaszubska,
c)  przystąpienia  do  sporządzenia  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla
obszaru w rejonie cmentarza w miejscowości Dębnica Kaszubska gmina Dębnica
Kaszubska,
d)   zawarcia  umowy  partnerskiej  na  rzecz  realizacji  projektu  pn.:  „Diagnoza  –
strategia – inwestycja – rozwój miejskiego obszaru funkcjonalnego Miasta Słupska”,
e) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu,
f)   uchwalenia  programu osłonowego w zakresie  dożywiania  w gminie  Dębnica
Kaszubska,
g)określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo
świadczenia rzeczowego w postaci produktów  żywnościowych dla osób objętych
wieloletnim  programem  wspierania  finansowego  gmin  w  zakresie  dożywiania
„Pomoc państwa w zakresie dożywiania na lata 2014 – 2020”,
h)  podwyższenia  kryterium  dochodowego  uprawniającego  do  przyznawania
nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na
zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania
finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania
na lata 2014 - 2020” ,
i) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2014 r.
j) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata
2014 – 2022,
k) uchwalenia Budżetu Gminy Dębnica Kaszubska na 2014 rok. 

3. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska
dla Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2014 – 2017 z perspektywą do roku 2021”.

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami i wykonania uchwał – uwagi do



sprawozdania.
5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za 203 rok, okres między sesjami oraz

przedstawienie planu pracy na 2014 rok:
a) Komisji Kultury i Oświaty,
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,

6.  Sprawozdanie z działalności Komisji  Rewizyjnej za 2013 rok oraz okres między
sesjami.

7. Interpelacje radnych. 
8. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
9. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
10. Zamknięcie obrad. 

-
Przebieg sesji:

 
1a/

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś dokonała otwarcia sesji Rady Gminy
stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.10.00 w Sali konferencyjnej
Urzędu Gminy. Następnie powitała Radnych i gości przybyłych na sesję Rady Gminy.

b/
 Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  przebieg  sesji
zawarty jest w porządku obrad, z którym Radni się zapoznali.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  pytaniem,  czy  są  uwagi  do
przedstawionego porządku obrad.
Nie wniesiono uwag do porządku obrad.

c/

Do   protokołu  nr  XXXVIII  z dnia 30 grudnia 2013 r. z  sesji  Rady Gminy uwag nie
wniesiono.

W wyniku głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie /13 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących /.

Ad 2

a/
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  

A. Łomżę o odczytanie projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia na własność
nieruchomości z zasobu ANR do zasobu mienia komunalnego Gminy Dębnica Kaszubska
. 
Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  odczytała  projekt  uchwały   /załącznik  Nr  1  do
protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, co oznacza zwrot,  że
ANR doprowadziło do należytego stanu technicznego przekazywaną nieruchomość?
Wójt poinformował, że po raz pierwszy ANR przekazuje nam wyasfaltowaną drogę. 
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  



W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  0
przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XXXIX/279/2014 i stanowi załącznik Nr  22 do protokołu.

b/

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
A.  Łomżę o odczytanie  projektu uchwały w sprawie  zmiany uchwały nr  XXII/158/2012
Rady  Gminy  Dębnica  Kaszubska  z  dnia  29.10.2012  r.  w  sprawie  określenia  zasad
nabywania,  zbywania  i  obciążania  nieruchomości  oraz  ich  wydzierżawiania  lub
wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub czas nieoznaczony oraz ustalenia
stawek czynszów dzierżawnych na terenie gminy Dębnica Kaszubska.
Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  odczytała  projekt  uchwały   /załącznik  Nr  2  do
protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy to oznacza, że ZGK
Spółka z o.o. będzie nam płacić podatek?
Wójt poinformował, że nie. 
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  0
przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XXXIX/280/2014 i stanowi załącznik Nr  23 do protokołu.

c/

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
A. Łomżę o odczytanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu
zagospodarowania  przestrzennego  dla  obszaru  w  rejonie  cmentarza  w  miejscowości
Dębnica Kaszubska gmina Dębnica Kaszubska . 
Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  odczytała  projekt  uchwały   /załącznik  Nr  3  do
protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  0
przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XXX/281/2014 i stanowi załącznik Nr 24 do protokołu.



d/

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
A. Łomżę o odczytanie projektu uchwały w sprawie zawarcia umowy partnerskiej na rzecz
realizacji  projektu pn.:  „Diagnoza – strategia – inwestycja – rozwój  miejskiego obszaru
funkcjonalnego Miasta Słupska” . 
Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  odczytała  projekt  uchwały   /załącznik  Nr  4  do
protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radny I. Ziółkowski zwrócił się z zapytaniem, czy zawarcie tej umowy jest powiązane z
budową ścieżek rowerowych?
Wójt poinformował, że tak.  Jego zadaniem jest promowanie walorów naszej gminy oraz
współpraca i  integracja z ościennymi samorządami.  Jednym z tych elementów ma być
budowa  wspólnej  ścieżki  rowerowej.  Jako  wkład  wnosimy  działkę  po  byłym  nasypie
kolejowym. W tej kwestii są jeszcze niedomówienia. Temat jest nadal aktywny. Bardziej
potrzebujemy inwestycji  drogowych.  Droga Słupsk –  Dębnica  Kaszubska jest  w miarę
dobra. Droga powiatowa Podkomorzyce - Gogolewo przez Borzęcino w stanie fatalnym.
Będzie wnioskował o jej remont. Na to zadanie także będą potrzebne środki jako wkład
własny. Członkowie Komisji  Rewizyjnej nie wyrażają zgody na budowę ścieżki w wersji
utwardzonej. 
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /15  za,  0
przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XXX/282/2014 i stanowi załącznik Nr 25 do protokołu.

e/

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
A.  Łomżę  o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej
Powiatowi Słupskiemu.
Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  odczytała  projekt  uchwały   /załącznik  Nr  5  do
protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża żałuje, że tylko dwoje uczniów z terenu gminy bierze
udział  w  tym  projekcie.  Jej  zdaniem  wygląda  to  tak,  jakby  gimnazjum  w  Dębnicy
Kaszubskiej nie przeprowadziło kwalifikacji  do tego projektu. Jednocześnie zauważyła,  
że na kolejnej  już sesji  nie jest obecna p. dyrektor i  nie ma kto udzielić na ten temat
wyjaśnień. 
Wójt  poinformował,  że rozmawiał  o  tym z p.  dyrektor, która poinformowała go,  że ten
program  nie  wzbudził  zachwytu  wśród  uczniów.  Zapewniła,  że  uczniowie  byli
poinformowani o możliwości uczestnictwa w takim programie.
Radny K. Żukowski uważa, że to czy uczniowie uczestniczą, jest zależne od nauczycieli.
Zależy  od  tego,  czy  nauczyciel  potrafi  zachęcić  ucznia.  Jest  zaskoczony  takim



tłumaczeniem. Uważa, że taka sytuacja wskazuje, że w gimnazjum nadal "coś się dzieje".
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zwraca uwagę na fakt, że projekt dotyczy uczniów
klas I gimnazjum.
Radny K.  Żukowski  zwraca  uwagę  na  fakt,  że  jego zdaniem najlepsi  uczniowie  szkół
podstawowych nie uczęszczają do naszego gimnazjum – poszli do innych szkół.
Wójt zwrócił uwagę, że do innych szkół poszli różni uczniowie, nie tylko ci najlepsi. 
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /15  za,  0
przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XXX/283/2014 i stanowi załącznik Nr 26 do protokołu.

f)

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
A. Łomżę o odczytanie  projektu uchwały w sprawie  uchwalenia programu osłonowego  
w zakresie dożywiania w gminie Dębnica Kaszubska . 
Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  odczytała  projekt  uchwały   /załącznik  Nr  6  do
protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W wyniku głosowania projekt  uchwały został  przyjęty  jednogłośnie  /15 za,  0  przeciw, 0
wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XXX/284/2014 i stanowi załącznik Nr 27 do protokołu.

g/

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
A. Łomżę o odczytanie  projektu uchwały w sprawie  określenia zasad zwrotu wydatków  
w  zakresie  dożywiania  w  formie  posiłku  albo  świadczenia  rzeczowego  w  postaci
produktów   żywnościowych  dla  osób  objętych  wieloletnim  programem  wspierania
finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania na lata
2014 – 2020”. 
Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  odczytała  projekt  uchwały   /załącznik  Nr  7  do
protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W wyniku głosowania projekt  uchwały został  przyjęty  jednogłośnie  /15 za,  0  przeciw, 0
wstrzymujących/.



Uchwała otrzymała nr XXX/285/2014 i stanowi załącznik Nr 28 do protokołu.

h/

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
A. Łomżę o odczytanie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego
uprawniającego do przyznawania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie
świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności  dla osób objętych wieloletnim
programem  wspierania  finansowego  gmin  w  zakresie  dożywiania  „Pomoc  państwa  
w zakresie dożywiania na lata 2014 - 2020”  . 
Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  odczytała  projekt  uchwały   /załącznik  Nr  8  do
protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /15  za,  0
przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XXX/286/2014 i stanowi załącznik Nr 29 do protokołu.

i/

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
A.  Łomżę o odczytanie  projektu uchwały w sprawie  zatwierdzenia planu pracy Komisji
Rewizyjnej na 2014 r.. 
Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  odczytała  projekt  uchwały   /załącznik  Nr  9  do
protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radny I. Ziółkowski w imieniu Komisji Rewizyjnej zgłasza wniosek o wyrażenie zgody na
przesunięcie zaplanowanych kontroli szkół podstawowych w Gogolewie i Motarzynie z II
półrocza na I półrocze. Powyższe uzasadnił okresem wakacyjnym i przygotowaniami do
rozpoczęcia nowego roku szkolnego.
Przewodnicząca  Rady  J.  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  wnioskiem  Radnego  
I. Ziółkowskiego.
Wynik głosowania: 14 za, 1 wstrzymujący, 0 przeciw. Wniosek został przyjęty.
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały z uwzględnieniem przyjętego wniosku.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /15  za,  0
przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XXX/287/2014 i stanowi załącznik Nr 30 do protokołu.



j/

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
A.  Łomżę o  odczytanie  projektu  uchwały  w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2014 – 2022. 
Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  odczytała  projekt  uchwały   /załącznik  Nr  10  do
protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały.
Radny  P. Pałubicki  w  imieniu  Komisji  Rewizyjnej  złożył  wniosek  o  wykreślenie  
z załącznika nr 2 do projektu uchwały w sprawie przyjęcia WPF zadania pod nazwą
"budowa ścieżki rowerowej".   
Powyższe umotywował tym, że w latach 2017 -2018 na realizację tego zadania budżet
gminy będzie musiał wyasygnować 400 tys. Uważa, że gminy nie stać na wyasygnowanie
takiej kwoty na budowę 5 km. odcinka asfaltowej ścieżki (drogi) w lesie. Jego zdaniem
niewielu  mieszkańców  naszej  gminy  będzie  z  niej  korzystało.  Będzie  ona  służyła  
w głównej mierze mieszkańcom Słupska i gmin ościennych. Uważa, że te środki lepiej
przeznaczyć na budowę infrastruktury technicznej na osiedlu Północ (drogi, oświetlenie).
Odcinek asfaltowy ma być położony tylko do Krzyni, dalej ma być to ścieżka gruntowa.
Zdaniem Komisji  to  zadanie  należy  wyrzucić  już  teraz,  gdyż później  nie  będzie  takiej
możliwości.  Podkreśla,  że  jest  to  w głębi  lasu  i  że  nasi  mieszkańcy nie  będą z  tego
korzystać.
Radny M. Olech nie zgadza się z przedmówcą. Zwraca uwagę na to, że już teraz dużo
ludzi biega, jeździ na rowerach w tym terenie. Wiele rodzin spędza tam czas. Uważa,  
że  taka  ścieżka  przyczyniłaby  się  do  podniesienia  aktywności  naszych  mieszkańców.
Sądzi,  że  na  poprawę  infrastruktury  technicznej  na  osiedlu  Północ  także  uda  się  im
pozyskać środki. Jest za pozostawieniem tego zadania w WPF. 
Radny K. Badowski także twierdzi, że gminy nie stać na realizację tego zadania. Pomysł
jego zdaniem jest fajny. Zastanawia się, czy nie lepiej przeznaczyć tej kwoty jako pomoc
starostwu powiatowemu i  wspólnie wybudować nowe nawierzchnie dróg powiatowych.  
Za  milion złoty można wykonać ładny odcinek drogi. Uważa, że szkoda 400 tys. na ten
cel.  
Radny K.  Żukowski  zgadza się  ze stwierdzeniem,  że gmina ma wiele  innych potrzeb,
może ważniejszych. Zwraca jednak uwagę, że właśnie teraz Marszałek znalazł środki na
realizację  takich  projektów.  Uważa,  że  dofinansowanie  w  wysokości  85%  ze  strony
Marszałka jest bardzo wysokim dofinansowaniem. Mając na uwadze kwoty uzyskiwane po
przetargach sądzi, że na pewno ta kwota nie będzie tak wysoka. Ta kwota, to jest kwota
orientacyjna. Sądzi, że po przetargu nasz wkład nie będzie wynosił 400 tys. Zadał pytanie,
czy  chcemy  dorównywać  do  takich  gmin,  jak  Ustka,  Słupsk,  Kobylnica,  czy  nadal
pozostawać w takich działaniach w tyle? Wie, ze mamy inne ważniejsze potrzeby ale takie
zadania są dla naszej gminy także ważnymi przedsięwzięciami.
Radny I. Ziółkowski uważa, że naszej gminie przydała by się ścieżka rowerowa biegnąca
przy drodze wojewódzkiej z Głobina do Dębnicy Kaszubskiej i dalej do "pasa startowego".
Jego zdaniem 400 tys. to za dużo i za bogato jak na ścieżkę rowerową w lesie. 
Radny K. Żukowski zwraca uwagę, że jeżeli nie zgodzimy się na realizację tego zdania, 
to  cały  projekt  może  zostać  odrzucony.  Inne  gminy  nam  tego  nie  wybaczą  i  nam
„podziękują”.
Radny I. Ziółkowski pyta, ile osób z naszej gminy będzie z tej ścieżki korzystać? Uważa,
że będzie mały procent wykorzystania tej ścieżki przez naszych mieszkańców. Natomiast
ścieżka przy drodze wojewódzkiej miałaby większe wykorzystanie – część mieszkańców



dojeżdża rowerami do pracy. 
Radny K. Badowski zauważył, że nie wiadomo, jak to wyjdzie po przetargu, ale nie wie na
podstawie czego do realizacji tego zadania przyjęto kwotę 400 tys.? Nie wiadomo także
jakie stawki będą obowiązywały w 2017 roku.
Skarbnik poinformował, że przetarg na realizację zadania odbędzie się w 2014 roku. 
Radny K. Badowski uważa, że pozostałe gminy, które przystąpiły do partnerstwa w celu
realizacji tego zadania i tak będą go realizować bez udziału naszej gminy. W przyszłości
może zaistnieć taka sytuacja, że projekty związane z budową ścieżek rowerowych będą
finansowane w 100%.  
Radny  P. Pałubicki  zwraca  uwagę,  że  na  razie  robimy  kawałek  tej  ścieżki  od  strony
Słupska. Nie zdziwiłby się, gdyby doszły kolejne wydatki. Zachęca radnych do podjęcia
szerszej  współpracy  z  radą  powiatu  w  celu  poprawy  stanu  tych  dróg.  Mieszkańcy,
inwestycji  w tym zakresie potrzebują na dziś. Uważa, że w pierwszej kolejności należy
zapewnić mieszkańcom porządne drogi a dopiero później myśleć o takiej infrastrukturze.
Idea fajna, ale nas na to nie stać.
Radna I.  Tabaka zauważa, że Wójt mówi, że jest to projekt i  nie wiadomo, czy będzie
realizowany. Wszyscy znamy potrzeby na już, ale rozwój turystyczny dla naszej gminy też
jest ważny. Zapewnia, że wiele rodzin aktywnie spędza swój czas wolny. Może pojawią się
inne projekty na takie zadania i wtedy przystąpimy do realizacji?
Radny P. Pałubicki uważa, że jest nieścisła informacja. Ścieżka nasypem miałaby sens.
Uważa, ze kwota na budowę ścieżki do Krzyni na pewno wzrośnie. Także, tak jak radny
Badowski  uważa, że ten projekt i  tak będzie realizowany, nawet bez naszego udziału.
Tereny w Krzyni planowane pod tę inwestycje stanowią własność lasów – nie możemy być
inwestorem.
Radny K. Żukowski poprosił Wójta o zajęcie stanowiska w tej sprawie.
Wójt zauważył, że nasza gmina ma dużo sympatii ze strony samorządów i mieszkańców
miasta Słupska czy gmin Słupsk,  Kobylnicy i  Ustki.  Nie jesteśmy z tymi  samorządami
zintegrowani.  Mieszkańcy  m.  Słupska  i  gmin  ościennych  chcą  korzystać  z  naszych
walorów turystycznych.  Proszą,  bym przekonał  Radę  do  tego  pomysłu.  Nasze  walory
turystyczne są zachęcające do takiej turystyki. 400 tys. dla naszego samorządu ma swoje
znaczenie.  Ścieżka  rowerowa  jest  atrakcyjna.  Mam jednak  dużo  innych  inwestycji  do
realizacji.  W  dalszym  ciągu  realizujemy  inwestycje  wodno  –  kanalizacyjne.  Dużych
nakładów potrzebujemy na inwestycje drogowe. Możliwości naszego samorządu są już
wyśrubowane. Zgadza się, że budowa ścieżki rowerowej przy drodze wojewódzkiej byłaby
korzystniejsza. Prosi Radnych o utrzymanie realizacji  tego zadania, o nieskreślanie go.
Pozostałe  samorządy  mają  inną  sytuację  finansową,  stać  je  na  takie  zadania.
Poinformował,  że  Wojewoda  zaskarżył  naszą  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Planu
zagospodarowania przestrzennego dla  m. Dobieszewo w związku z planowaną w tym
rejonie farmą wiatrową. Sprawa trafiła  do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego.  Na
obecną  chwilę  nie  mamy  jeszcze  opracowanego  planu  inwestycji  pod  katem  tej
perspektywy pozyskiwania środków  z programów unijnych. Musimy to wszystko dokładnie
przeanalizować.  Odnośnie  planowanej  ścieżki,  to  sądzi,  że  nasi  mieszkańcy  będą
stanowić  1/3  jej  użytkowników.  Wie,  że  mieszkańcy  Podwilczyna  czy  osiedla  Północ
oczekują na inwestycje drogowe. Nie można na szali kłaść tych przedsięwzięć. 
Skarbnik uważa, że takich dylematów nie uda się teraz rozwiązać i nie jest to czas, by je
stawiać.  W WPF zał.  Nr  1  są ujęte inwestycje,  które  będą realizowane w 2014 roku.
Załącznik nr 2 zawiera wydatki majątkowe, ale nie sprecyzowane na lata 2015 – 2022. W
każdym roku na te wydatki przeznaczamy od 1,5 mln. do 3 mln. Na lata 2017 – 2018 w
WPF z tych "wolnych środków" włożyłem kwotę 400 tys. na realizację zadania pn. budowa
ścieżki rowerowej. Z tych "wolnych środków" rada może planować różne inwestycje, w tym
inwestycje na osiedlu Północ. Uważa, że można realizować jedno i drugie zadanie. 
Radny  P.  Pałubicki  ponownie  podkreślił,  że  jemu  zależy,  by  to  zadanie  wykreślić  z



realizacji.
Skarbnik zwraca uwagę, że jeżeli nie zabezpieczymy środków w budżecie na to zadanie,
to wypadniemy z partnerstwa i nie wiadomo, co dalej będzie się działo z tym projektem.
Nie wierzy, że nie wypadniemy z tego zadania. 
Wójt zwraca uwagę na fakt, że tamte samorządy nie muszą wybierać, którą inwestycję
realizować. Dla nich ważniejsza jest ścieżka rowerowa niż droga.
Radny K. Żukowski uważa, że sami skazujemy się na grupę gmin o słabym rozwoju. Prosi,
by Radni  się  zastanowili,  w jakim miejscu chcą,  by był  nasz samorząd w 2017 roku?
Zadaje  pytanie,  jak  chcemy  znaleźć  inwestorów?  Jego  zdaniem,  nikt  nie  będzie  tu
inwestował, jeżeli nie będziemy  inwestować w rozwój takiej infrastruktury.
Skarbnik zwraca uwagę na fakt, że ten projekt jest realizowany w trybie bezkonkursowym
i dlatego jest dofinansowanie w wysokości 85%. W trybie konkursowym nigdy nie otrzyma
się dofinansowania w takiej wysokości.
Radna E.  Fryckowska jest  zaniepokojona faktem "niedookreślenia"  kosztów inwestycji.
Pamięta, że 2 lata temu uczestniczyła w spotkaniu, na którym mówiono, że w tym rozdaniu
środków z unii na realizację zadań priorytetem będą projekty partnerskie gmin.
Skarbnik odnośnie wysokości naszego wkładu przypuszcza, że zastosowano kalkulację
15.000 m2  (5km x 3m szerokości)  x 120 – 150 zł.
Wójt zauważył, że tam jest gotowe podłoże, jest zaskoczony taką wyceną.
Radny K. Badowski jest skłonny, by na to zadanie przeznaczyć z naszych środków 150
tys., ale nie 400 tys.
Wójt uważa, że może warto zaproponować taki kompromis.
Radny  P. Pałubicki  uważa,  że  należy  odłożyć  podjęcie  ostatecznej  decyzji  do  czasu
"uszczegółowienia" tego zadania.
Radny K. Badowski postawił wniosek, by na realizację zadania pod nazwą 'Budowa
ścieżki rowerowej" przeznaczyć 150 tys. zł.  
Wiceprzewodnicząca Rady A.  Łomża zwróciła się z  zapytaniem, skąd radny Badowski
wziął kwotę 150 tys. zł.?
Radny  A.  Ślipek  uważa,  że  Wójt  może  zaproponować  150  tys.  na  to  zadanie,
argumentując  to  tym,  że  teren  pod  ścieżki  jest  utwardzony.  Uważa,  że  całą  kwotę
przypadającą na samorządy podzielono równo. 
Radny I. Żiółkowski zwraca uwagę na fakt, że wcześniej rada podejmowała kroki budowy
ścieżki rowerowej przy nasypach kolejowych.
Radny K. Badowski podkreślił, że nie chcą negować wszystkich inicjatyw podejmowanych
przez Wójta w tym kierunku.
Radna I. Tabaka zwraca się z pytaniem, czy nie ma możliwości zmiany przebiegu trasy tej
ścieżki rowerowej? Zwraca się z zapytaniem, czy wiemy, na jakim odcinku planowana jest
budowa tej ścieżki w gminie Słupsk i jaki będzie ich wkład w realizację tego projektu?
Radny  K.  Badowski  poinformował,  że  Wójt  w  trakcie  omawiania  tego  projektu  na
posiedzeniu  ich  komisji  powiedział,  że  wkład  poszczególnych  partnerów  jest
proporcjonalny co do długości planowanej inwestycji.
Radny  P. Pałubicki  zwraca  się  z  pytaniem,  czy  w  związku  z  tym,  że  część  trasy  od
Łysomic biegnie przez las, też w to wchodzą?
Wójt  uważa,  że  atrakcyjny  dla  naszej  gminy  jest  szlak  ścieżki  rowerowej  szlakiem
elektrowni  wodnych.  Zwraca  także  uwagę  na  fakt,  że  w  naszym  kraju  budowano
autostrady na piasku, bez podbudowy. Uważa, że ścieżki rowerowe mogą być budowane
bez podbudowy.
Skarbnik zastanawia się,  czy przeznaczenie kwoty 150 tys. na realizację tego projektu
będzie  wystarczającym  upoważnieniem  dla  Wójta  do  podpisania  porozumienia.
Zastanawia się, czy pozostali partnerzy nie odrzucą tego.
Radny M. Mnich uważa, że cena tej inwestycji, ponad 2 mln, co daję cenę budowy 1 m 
w wysokości 180 zł., jest bardzo droga. Uważa, że jest to cena z kosmosu. Uważa, że to



nie jest taki koszt tego zadania.
Radny K. Badowski uważa, że skoro oczekują od nas 400 tys. wkładu własnego możemy
im zaproponować 1/2 tej kwoty i jeżeli trzeba będzie to zabezpieczymy ją w WPF. 
Radny  K.  Żukowski  zwrócił  się  z  pytaniem,  czy  wiemy, co  nam będzie  groziło,  jeżeli
zerwiemy umowę partnerską?
Wójt  uważa,  że  każdemu  miło  się  realizuje  inwestycje  za  czyjeś  pieniądze.  Uważa,  
że należny próbować wejść w ten projekt z kwotą 200 tys., bo na tyle nas stać.
Radny M. Mnich zwrócił się z pytaniem, kto będzie ogłaszał konkurs na realizację zadania,
czy gmina?
Wójt poinformował, że lider projektu.
Radny  I.  Ziółkowski  uważa,  że  partnerstwo to  fajna  sprawa,  ale  zwraca jednocześnie
uwagę na fakt,  że tamte pozostałe  ościenne samorządy mają pieniądze.  Nas pchają  
w ciężki teren. Zwrócił się z pytaniem, czy radni znają ten teren?
Radny P. Pałubicki zwraca się z pytaniem, czy lasy się zgodziły na te ścieżkę rowerową?
Wójt poinformował, że dla nich to żaden wydatek.
Radny P. Pałubicki wycofał wniosek o wykreślenie realizacji tego zadania z WPF. 
Radna E. Fryckowska zaproponowała, by ogłosić przerwę w celu przedzwonienia do lidera
projektu  i  zapytać,  jakie  zostaną  podjęte  działania,  jeżeli  nasza  gmina  "wejdzie"  
w realizację tego projektu z kwotą 150 tys.
Radny K. Badowski poinformował, że podtrzymuje swój wniosek o przeznaczenia
150  tys.  w  łącznej  kwocie  na  realizację  inwestycji  "budowa  ścieżki  rowerowej".
Proponuje  rozbicie  tej  kwoty  po 50% na  lata  2017 –  2018.   Jednocześnie prosi  
o przeprowadzenie głosowania imiennego w tym punkcie.
Radna I. Tabaka uważa, że jeżeli nie spełnimy warunków, jakie są założone w projekcie, 
to nie możemy być partnerem.
Radca Prawny odnośnie zaproponowanego głosowania imiennego poinformował, że nie
ma  podstaw  prawnych   do  jego  przeprowadzenia.  Poinformował,  że  Radny  może
wnioskować o zapisanie w protokole, jak poszczególni Radni głosowali.
Radny  Rady  Powiatu  Ireneusz  Bejnarowicz  poinformował,  że  Starostwo  jest  na
ukończeniu  prac  przy   opracowywaniu  dokumentacji  technicznej  na  przebudowę drogi
powiatowej Podkomorzyce – Gogolewo. Planowany koszt całej inwestycji to kwota 15 mln
zł. Inwestycja po wielu latach starania się o jej realizację - ma realne szanse na realizację
przy współudziale środków zewnętrznych, na pozyskanie których jest szansa w ramach
tego rozdania. Prosi, by Radni pamiętali, że na realizację tego zadania także trzeba będzie
mieć środki na wkład własny. 
Radny K. Badowski wycofał wniosek o przeznaczenie kwoty 150 tys. na realizację
zadania pn. "Budowa ścieżki rowerowej".  
Radny P. Pałubicki ponownie złożył wniosek o wykreślenie z WPF realizacji zadania
pn. "Budowa ścieżki rowerowej".  
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządzi  głosowanie  nad  wnioskiem  Radnego
Pawła Pałubickiego.
Wynik głosowania wniosku:  8 za przyjęciem wniosku, 7 przeciw przyjęciu wniosku,
0 wstrzymujących.
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że wniosek Radnego Pawła Pałubickiego
przeszedł 1 głosem.
Radny K. Żukowski w związku z zaistniałą sytuacją wnosi o przełożenie sesji na jutrzejszy
dzień.
Skarbnik uważa, że nie ma takiej potrzeby. Uważa, że wystarczy odłożyć głosowanie nad
przyjęciem projektu  uchwały   w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy Finansowej
Gminy  Dębnica  Kaszubska  na  lata  2014  –  2022.  Proponuje  przyjęcie  w  pierwszej
kolejności projektu uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Dębnica Kaszubska na
2014  rok  a  później  ponownie  powrócić  do  projektu  uchwały  w  sprawie  uchwalenia



Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Dębnica  Kaszubska  na  lata  2014  –  2022.
Zapewnia, że w tym czasie w projekcie uchwały zostanie wprowadzona stosowna korekta.
Wójt  gminy  złożył  wniosek  o  zmianę  porządku  obrad.  Wnioskuje  o  przyjęcie  
w pierwszej kolejności projektu uchwały ujętej w pkt. 2 k dotyczącej podjęcia uchwały   
w  sprawie  uchwalenia  Budżetu  Gminy  Dębnica  Kaszubska  na  2014  rok  a  następnie
powrót  do  pkt.  2j  –  podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2014 – 2022.
Przewodnicząca Rady J. Karaś zarządziła głosowanie nad wnioskiem Wójta Gminy.
Wynik głosowania: 14 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący. 
Przewodnicząca  Rady  J.  Karaś  poinformowała,  że  w  dalszej  części  sesja  będzie
realizowana zgodnie z przyjętym wnioskiem. 
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Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
A. Łomżę o odczytanie  projektu uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Dębnica
Kaszubska na 2014 rok. 
Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  odczytała  projekt  uchwały   /załącznik  Nr  11 do
protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radny  K.  Żukowski  zwrócił  się  z  zapytaniem,  jak  wygląda  kwestia  budowy  drogi  
w Podwilczynie?
Wójt  zauważył,  ze  w  2013  roku  wspólnie  ze  środkami  z  Urzędu  marszałkowskiego
wydatkowano na budowę drogi Mielno – Podwilczyn 160 tys. Ta droga jest nam potrzebna
w celu połączenia Mielna z Dębnicą Kaszubską. Położenie tych miejscowości pozwoli nam
na skrócenie  dojazdu  i  da  możliwość  dojazdu  dzieciom do  naszych  szkół.  Wydajemy
znaczne środki finansowe na realizację zadań drogowych. Podwilczyn na tę inwestycję
czeka już długo. W 2014 roku chcemy to zadanie realizować. Jest po wstępnej rozmowie z
dyrektorem Ożarkiem.  Bruk  będziemy pokrywać nawierzchnią asfaltową.  Drogę należy
wyrównać kruszywem. W zależności od tego ile warstw położymy, będzie zależało, jaki
odcinek  drogi  zostanie  wykonany.  Jeżeli  położymy  tylko   warstwę  wyrównawczą,  
to odcinek będzie dłuższy, jeżeli natomiast położymy 2 warstwy, to będzie krótszy. Według
doniesień mają się pojawić środki pochodzące z lasów na takie inwestycje. Nie wiemy
jednak, do czyjej pójdą dyspozycji, tj: samorządów czy do realizowanych zdań drogowych
w ramach "schetynówek". Poinformował, że na następnej sesji będzie wnioskował o ujęcie
zadania "przebudowa drogi w Podwilczynie" do realizacji w roku bieżącym z uwagi na fakt,
by od września dzieci z Mielna mogły uczęszczać do naszych szkół.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zauważyła, że w projekcie ujęto kwotę 1.800 tys. na
dotację  do  działalności  niepublicznych  placówek  oświatowych.  Stwierdza,  że  nie  ma
uchwały o sposobie rozliczenia się tych placówek z otrzymanej dotacji.
Skarbnik poinformował, że obowiązuje uchwała z 2012 roku. Ta uchwała ma zastosowanie
przy rozliczania tej dotacji. 
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, z czego wynika kwota
planowanego 4 mln. zł deficytu przejściowego?
Skarbnik poinformował,  że od tej  kwoty nie płacimy prowizji.  Kwota jest  zaplanowana.
Jeżeli w jakimś okresie czasu spiętrza się nam wydatki, może zaistnieć taka sytuacja,  
że będziemy musieli z tego debetu skorzystać. W roku ubiegłym z tego nie korzystaliśmy.
Może  jednak  zaistnieć  taka sytuacja,  że  trzeba będzie  na  krotki  okres  z  tego debetu
skorzystać. 
Radny  A.  Ślipek  zauważył,  że  w  Budowie  rozpoczęto  prace  przy  modernizacji  drogi



powiatowej.  Sądził,  że  nowa  nawierzchnia  będzie  położona  na  całym  odcinku,  teraz
okazuje się, że tylko do kościoła. Co z pozostałym 150 m odcinkiem do świetlicy? Ludzie
się  śmieją.  Prosi,  by  nową  nawierzchnie  położyć  na  całym  odcinku.  Całe  Budowo
rozkopane  od  2  lat.  Prosi  Radnego  Rady  Powiatu  p.  Bejnarowicza,  aby  dopilnował,  
by asfalt był położono na całym tym odcinku.
Wójt zwraca uwagę radnemu Ślipkowi, że ta droga kończy się w Jaworach. Mamy takie
środki na te cele, jakie mamy. W myśl powiedzenia "tak krawiec kraje, jak mu materii staje"
staramy  się  wykonać  jak  najwięcej  zadań  w  tym  zakresie.  Poinformował,  że  na  tym
odcinku  też  będzie  położona  nowa  nawierzchnia,  ale  tylko  wierzchnia,  nie  będzie
podbudowy. Zadanie  w  całości  miało  być  realizowane  w styczniu,  ale  aura  na  to  nie
pozwoliła. Sądzi jednak, że dobrze, że tak wyszło. Zapewnił, że Radny Bejnarowicz pilnuje
tego tematu. Dyrektor Ożarek nie ma jeszcze ostatecznego kosztorysu i nie wie, ile gmina
ma dołożyć. Na obecną chwilę nie deklaruje dodatkowego udziału gminy w realizacji tego
zadania. Ma nadzieję, że uda się zamknąć nasz udział w zaplanowanej wcześniej kwocie.
Poinformował,  że  zawieszony  jest  temat  budowy  wewnętrznej  sieci  internetowej  w  tej
miejscowości.  Telekomunikacji  zaproponowała  budowę  sieci  w  technologii  miedzianej.
Radni nie wyrazili zgody na takie rozwiązanie i temat uległ zawieszeniu.
Radny  Rady  Powiatu  I.  Bejnarowicz  poinformował,  że  plan  zakładał,  że  nowa
nawierzchnia  w  Budowie  będzie  kładziona  do  świetlicy.  Sprawdzi,  jak  to  będzie
realizowane.  Przebudowa  ma  być  realizowana  przy  50%  finansowaniu  przez  powiat  
i  gminę.  Zadanie  obejmuje  także  przebudowę  chodników  po  prawej  i  lewej  stronie
miejscowości. 
Wójt zauważył, że na terenie powiatu bytowskiego gminy partycypują przy realizacji takich
zadań ze starostwem w 50%, ale tylko w przebudowie chodników a nie dróg.
Radny P. Pałubicki zauważył, ze obawia się tych 4 mln deficytu. Zastanawia się, co będzie
jeżeli nie zrealizujemy zaplanowanej sprzedaży mienia?
Skarbnik poinformował, że jest to deficyt krótkookresowy w rachunku bieżącym. Na koniec
roku musi być wyzerowany.   
Radna E. Fryckowska zwróciła się z zapytaniem o plan i wykonanie w 2013 roku?
Skarbnik poinformował, że w 2013 r.  deficyt budżetowy planowany był w wysokości 6 mln.
zł. Poinformował, że w roku ubiegłym nie korzystaliśmy z tego deficytu.
Radna  E.  Fryckowska  zauważyła,  że  jej  nie  chodzi  o  deficyt  budżetowy, ale  o  plan  
i wykonanie dochodów z tytułu sprzedaży mienia.
Skarbnik  poinformował,  że  sprzedaż  mienia  w  2013  r.  została  wykonana  w  100%.  
W budżecie na 2013 rok zaplanowano dochody z tego tytułu w wysokości  3 mln.  zł.  
Po korektach – wprowadzonych w zmianach budżetowych na koniec roku, dochody z tego
tytułu wyniosły  2.300 tys. zł. Na bieżący rok przyjęliśmy podobne założenie. Wiąże się
ono  z  sporym  ryzykiem.  Mienie  mamy  takie,  jakie  mamy.  Jest  to  ryzyko  rynkowe.  
Nie potrafimy przewidzieć, jak będzie funkcjonował ten rynek w roku bieżącym. Co wyjdzie
z naszych planów, zobaczymy. Przez cały czas monitorujemy rynek sprzedaży mienia.
Jeżeli będzie zapaść, to będziemy szukać innych źródeł pokrycia lub ciąć wydatki.
Radny P. Pałubicki uważa, że nie  uda nam się sprzedać działki  w Dębnicy Kaszubskiej
za 1.200 tys. 
Skarbnik uważa, że tej działki, która ma 12 ha, za mniej nie można sprzedać. Jeżeli nie
osiągnie tej ceny, to nie zostanie sprzedana. Stwierdził, że są inne możliwości, obecnie
dmuchamy na zimne. Cały czas poszukujemy innych możliwości dochodu.
Radna E.  Fryckowska zwróciła  się  z  zapytaniem o wysokość ściągalności  zobowiązań
finansowych?
Skarbnik zauważył, że do tego tematu nie jest przygotowany. Te tematy nie mają wpływu
na podejmowaną obecnie uchwałę. Poinformował, że z tego co pamięta, dochody w tym
dziale  wynoszą  98%.  Obecnie  poszły  już  upomnienia.  W ślad  za  nimi  pójdą  nakazy
wykonawcze. W Urzędzie musimy zatrudnić poborcę.



Wójt  zauważył,  że  część mieszkańców nie ponosi  opłat  z  tytułu  wywozu nieczystości.
Spowodowane jest to wprowadzoną zmianą.  Część mieszkańców po prostu zapomina, że
teraz należy płacić samemu w kasie urzędu lub ZGK. Sądzili, że Gmina przyśle pisma –
decyzje o wysokości opłat. Zwracają uwagę, że nie wiedzieli, że złożenie deklaracji jest
samoopadatkowaniem się i zobowiązaniem do dokonywania comiesięcznych wpłat z tego
tytułu. Uważa, że postępowanie komornicze nie jest potrzebne. Zastanawia się, czy nie
wystarczy, jak sołtys raz na kwartał rozniesie upomnienia i zbierze należność?
Skarbnik zauważył, że zgodnie z ustawą pobór tej należności musi odbywać się w cyklu
miesięcznym, nie może w kwartalnym. Można zastanowić się nad zmianą inkasentów tego
zobowiązania – dołożyć sołtysom to zadanie do realizacji, ale należny pamiętać, że pobór
musi następować co miesiąc.
Radny P. Pałubicki zwraca się z pytaniem, jak procentowo kwota 60 tys. nieściągniętych
należności za odbiór nieczystości  przedstawia się w stosunku do planowanego wpływu za
świadczenie tej usługi?
Skarbnik poinformował, że stanowi to 15% planowanej kwoty.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zwraca się z pytaniem, gdzie wskazana jest kwota,
od jakiej planujemy odzyskać podatek VAT w 2014 r.. W projekcie ujęto dochody z tytułu
odzyskania VAT w kwocie 300 tys. 
Skarbnik poinformował, że w dochodach, paragrafie 079 ujęto kwotę 2.700 tys. Jest to
kwota na 15.11.2013 r. Do końca nie wie, ile uda nam się odzyskać i ile będziemy musieli
oddać do Marszałka. 
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zwraca się z pytaniem, czy zaplanowana kwota za
wywóz nieczystości stałych w wysokości 850 tys. do końca czerwca 2014 r. wystarczy na
realizację tego zadania?
Skarbnik  poinformował,  że  jego  zdaniem  ta  kwota  wystarczy.  Precyzyjnie  nie  potrafi
wskazać, ile nas realizacja tego zadania będzie kosztować do końca czerwca tego roku.
Jednocześnie Skarbnik zwrócił się z zapytaniem, co ma zrobić w sprawie remontu drogi w
Podwilczynie?      
Wójt  poinformował,  że  zgodnie  z  wcześniejszą  dyskusją,  na  kolejną  sesję  należy
przygotować  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  i  tam  wyodrębnić  część
środków z puli przeznaczonej na konserwację dróg, na remont tej drogi w Podwilczynie. 
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /15  za,  0
przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XXX/288/2014 i stanowi załącznik Nr 31 do protokołu.

Ad 2j/

Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy dokonano zmian w
przedłożonym Radzie  projekcie uchwały w sprawie przyjęcia WPF na lata 2004 – 2022?
Skarbnik  poinformował,  ze  tak.  Dokonano zmian w załączniku  nr  2  do  przedłożonego
projektu uchwały w sprawie przyjęcia WPF. Przedłożył projekt załącznika nr 2 do projektu
uchwały /załącznik nr 12 do protokołu/. Poinformował, że środki, które były planowane na
budowę  ścieżki  rowerowej,  zostały  przesunięte  i  wprowadzone  jako  wolne  do  działu
budowa i  przebudowa infrastruktury  drogowej.  Zapewnił,  że  wprowadzona  zmiana  nie
skutkuje na załącznik nr 1.
Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają jeszcze inne
uwagi do projektu uchwały. 
  Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.



Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  

W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  /7  za,  0  przeciw,  4
wstrzymujące/. 

/nieobecni w trakcie głosowania: Z. Botwinionek, A. Ślipek, M. Mnich, B. Stachowicz/

Uchwała otrzymała nr XXX/289/2014 i stanowi załącznik Nr 32 do protokołu.

Ad 3

         Przewodnicząca Rady J.  Karaś poinformowała, że wpłynął  projekt  uchwały w
sprawie  uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Dębnica Kaszubska na
lata  2014  –  2017  z  perspektywą  do  roku  2021”.  /załącznik  nr  13  do  protokołu/   Na
dzisiejszej  sesji  powinniśmy podjąć  stanowisko o przyjęciu  projektu tej  uchwały celem
dalszego  jego  procedowania.  Poinformowała,  że  Radni  z  projektem  tej  uchwały  i
„Programem Ochrony Środowiska dla Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2014 – 2017 z
perspektywą do roku 2021” zapoznali się na posiedzeniach komisji we własnym gronie.

Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają uwagi do projektu
tej uchwały i  „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2014
– 2017 z perspektywą do roku 2021”.

Radni nie wnieśli uwag do przedłożonego projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
"Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2014 – 2017 z
perspektywą do roku 2021”.  

W wyniku głosowania projekt uchwały w sprawie uchwalenia  Programu Ochrony
Środowiska dla Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2014 – 2017 z perspektywą do
roku 2021” został przyjęty /14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

/nieobecna w trakcie głosowania Radna B. Stachowicz/

Ad 4

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wójta  Gminy  
o złożenie sprawozdania z działalności między Sesjami.
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od dnia 11 grudnia 2013 r. do dnia
28 stycznia  2014 r.  /sprawozdanie stanowi załącznik Nr 14 do protokołu/. 

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła o złożenie sprawozdania  
z wykonania uchwał.        
Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 11 grudnia 2013 r. do 28 stycznia 2014 r.
przedstawiła Sekretarz Gminy /załącznik Nr 15 do protokołu/.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad sprawozdaniami.

Radny M. Olech zastanawia się, czy prace Rady nad projektami związanymi z lokalizacją
turbin wiatrowych mają sens, czy cały ich wysiłek nie pójdzie na marne. 
Wójt zauważył, ze przy podejmowaniu takich decyzji, na każdym etapie, musimy zapewnić
udział  społeczeństwa.  Postawa społeczeństwa jego zdaniem jest  właściwa.  Każdy ma
prawo się wypowiedzieć. Poinformował, że wystąpił z pismem do Marszałka Sejmu p. Ewy



Kopacz o podjecie działań w celu ujednolicenia polityki w tym zakresie oraz do Sanepidu.
Samorządy nie mogą same wypowiadać się na ten temat. Na obecną chwilę nie możemy
nic zadeklarować mieszkańcom z naszej strony. Wiemy, że powinni  mieć z tego tytułu
profity. Jeżeli gmina bogata, to i ludzie z tego tytułu muszą mieć zyski. W tej kwestii musi
być  pełna  informacja.  Cieszy  się,  że  część  radnych  do  tego  tematu  podchodzi
profesjonalnie.  Temat należy przedstawiać rzetelnie. Do naszych zadań należy stanie na
straży mieszkańców. Uważa, że z takich dobrodziejstw jak elektrownie wiatrowe należy
korzystać w sposób logiczny i  wyważony. Należy także pamiętać o tym, że subwencje
państwowe są coraz niższe. Uważa, że w tej kwestii nie podejmujemy pochopnych decyzji.
Poinformował,  że będzie chciał  zorganizować wyjazd do miejsca,  gdzie stoją już takie
turbiny,  dla  zainteresowanych  radnych  i  mieszkańców  Budowa.  Uważa,  że  część
mieszkańców podchodzi do tej sprawy emocjonalnie.
Radna E. Fryckowska zwróciła się z następującymi zapytaniami:
– ilu mieszkańców liczy miejscowość Budowo?
– na jakim etapie są prace komisji przetargowej ds. sprzedaży autobusu?
– czy są szanse na powstanie  gabinetu rehabilitacyjnego w Dębnicy Kaszubskiej?
– odnośnie  dodatków  wyrównawczych  dla  nauczycieli  zauważyła,  że  to  zadanie
pochłania  sporą  sumę.  Zgadza  się,  że  urlopy  zdrowotne  mają  bardzo  duży  wpływ  
na  wysokość  kwoty  przeznaczanej  na  dodatki  wyrównawcze.  Uważa,  że  należy
przeanalizować,  czy  z  korzyścią  dla  budżetu  nie  byłoby  pójście  w  nadgodziny  dla
zatrudnionych  już nauczycieli niż zatrudnianie nowych?
Wójt poinformował, że w Budowie mieszka ok. 900 mieszkańców. Do tematu wiatraków
powrócimy  po  otrzymaniu  odpowiedzi  od  Marszałka  Sejmu  oraz  Sanepidu.
Zaproponujemy  mieszkańcom  wyjazd  w  okolicę  farm  wiatrowych.  Postara  się  zrobić
wszystko co możliwe, by nie narażać mieszkańców na niekorzystne warunki. Odnośnie
sprzedaży  autobusu  poinformował,  że  w  pierwszym  przetargu  zainteresowanie  jego
zakupem było niewielkie. Jest propozycja, by w rozliczeniu za ten autobus nabyć do gminy
16-osobowy BUS.  Bus,  ze  szkoły  podstawowej  w Dębnicy, jest  już  wyeksploatowany  
i trzeba będzie przeznaczyć go do kasacji. Taki BUS byłby nam przydatny. Można by było
wykorzystywać  go  do  wyjazdu  grup  sportowych  na  zawody,  czy  inne  zorganizowane
wyjazdy.  Teraz  czekamy  na  zakup  BUS-a  dla  gminy.  Zakup  odbędzie  się  przy
współfinansowaniu ze środków PEFRON-u. Ten samochód także będzie świadczył usługi
w  zakresie  dowozu  naszych  mieszkańców na  rehabilitację.  Zapotrzebowanie  na  takie
BUSY w szkołach i  klubach sportowych jest duże. Taki samochód dojedzie wszędzie.  
W  sprawie  gabinetu  rehabilitacyjnego  poinformował,  że  ten  temat  funkcjonuje  od
dłuższego czasu. W Słupsku jest dużo gabinetów rehabilitacyjnych. Poinformował, że NFZ
do gabinetu rehabilitacyjnego dopłaca 20%. Jeżeli jako samorząd wyłożymy na ten cel
80% to oni chętnie otworzą u nas także taki gabinet. Bez dopłaty z naszej strony nic nie
zrobią.  Odnośnie  dodatków  wyrównawczych  dla  nauczycieli  zauważył,  że  taka  jest
rzeczywistość. Mechanizm finansowy w oświacie tak działa. Trudno podjąć decyzję, co dla
nas korzystniejsze. Młodzi nauczyciele także muszą wchodzić na ten rynek. Dla wysokości
wypłacanych  dodatków  wyrównawczych  zatrudnianie  nowych  nauczycieli  jest
niekorzystne.  Nie  będzie  się  wypowiadał,  co  korzystniejsze  dla  polityki  kadrowej  
w naszych placówkach oświatowych. 
Radna E.  Fryckowska zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  była  mowa o kwocie  jaką  nasz
samorząd musiałby wyasygnować na funkcjonowanie gabinetu rehabilitacyjnego?
Wójt  poinformował,  że była mowa o 20 tys.  rocznie. Był pomysł utworzenia spółdzielni
socjalnej,  która  swoją  działalność  miała  opierać  na  sprawowaniu  opieki  nad  osobami
starszymi.  Na realizację  tego pomysłu  chcieliśmy przeznaczyć  pomieszczenia  na  dole
GOK – miał to być nasz  wkład. Przepisy nie pozwalają jednak na prowadzenia takiej
działalności  w  pomieszczeniach  niestanowiących  własności  spółdzielni.  Członkowie
spółdzielni  nie posiadają takiego obiektu,  który można zaadoptować na realizację tego



zadania i pomysł upadł. Te pomieszczenia chcieliśmy w związku z tym przeznaczyć na
gabinety  rehabilitacyjne.  Gabinet  musi  być  wyposażony  zgodnie  z  wymogami  NFZ.
Uważa,  że  korzystniejsze  dla  nas  będzie  zapewnienie  dojazdu  do  takich  gabinetów  
w Słupsku.
Radna I. Tabaka zwróciła się z zapytaniem, czy mikrobus ma być częścią rozliczenia za
sprzedaż autobusu?
Wójt  zauważył,  że  kierowca  gimbusa  przeszedł  na  emeryturę.  Autobus  jest
wyeksploatowany.  PKS  robi  dla  naszej  gminy  extra  ofertę.  Obniżyli  cenę  biletów  do
Dębnicy Kaszubskiej, by zachęcić do korzystania mieszkańców naszej gminy z ich usług.
Obecnie  jesteśmy  na  etapie  rozmów  z  firma  zajmującą  się  sprzedażą  autobusów.
Prowadzimy  negocjacje  w  kierunku  pozyskania  w  ramach  rozliczenia  BUS-a.  
Jak  wspominałem,  BUS,  który  jest  w  szkole  podstawowej  kończy  swoją  żywotność.
Chcemy na koniec roku szkolnego z niego zrezygnować. Szkoła podstawowa w Dębnicy
Kaszubskiej musi mieć takiego 18-to osobowego BUS-a.
Radna I. Tabaka zauważyła, że taki mikrobus rozwiązałby problemy szkół z terenu gminy 
z dojazdami na zawody sportowe. Zwróciła się także z zapytaniem, co z gimbusem?
Wójt poinformował, że gimbus jest bardzo wyeksploatowany, nie nadaje się do dalszego
użytkowania. Czekamy na ofertę z PKS-u. Obecnie młodzież z Gogolewa w okresie ferii
nie ma możliwości dojazdu na organizowane zajęcia do Dębnicy Kaszubskiej czy Słupska.
Radna I.  Tabaka zwróciła  się  z  zapytaniem,  jak zostanie rozwiązany dowóz dzieci  do
gimnazjum na trasach, które obsługiwał gimbus?
Wójt poinformował, że te kursy obecnie przejął PKS.
Radna  B.  Stachowicz  zwraca  uwagę,  że  ponownie  ponawiano  prośbę,  by  kursy
autobusowe na  okres  ferii  czy  wakacji  nie  były  zawieszane.  Obecnie  jak  mieszkańcy
terenu Gogolewo – Podole Małe wyjadą o 9, to mogą wrócić dopiero po 15. Mieszkańcy
bardzo proszą o kurs wcześniejszy ze Słupska w tych okresach do ich miejscowości.
Radna  I.  Tabaka  zwróciła  się  z  zapytaniem,  kiedy  odbędzie  się  spotkanie  powołanej  komisji
konkursowej do rozpatrzenia ofert w konkursie na realizację zadań publicznych w zakresie
upowszechniania kultury fizycznej i sportu w I półroczu 2014 roku.
Skarbnik poinformował, że w następnym tygodniu. 
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, czego dotyczyło zebranie
w Starnicach?
Wójt poinformował, że było to normalne spotkanie, na którym omawiano sprawy bieżące
sołectwa. Położono tam nową sieć wodno-kanalizacyjną i mieszkańcy Troszek oczekują
od nas nowej drogi. Droga do Troszek jest w bardzo złym stanie. Zawsze tłumaczyliśmy,
że z uwagi na czekające nas prace ziemne nie podejmujemy działań w celu jej naprawy.
Teraz jesteśmy po tych robotach.  Uważa,  że należy znaleźć środki  na realizację  tego
zadania przy współudziale środków pozyskanych z Urzędu Marszałkowskiego na remonty
dróg śródpolnych.  
Radny  P. Pałubicki  zwraca  się  z  zapytaniem,  jakie  argumenty  podnoszą  protestujący
mieszkańcy Budowa, Niepoględzia, Gałęzowa przeciwko budowie elektrowni wiatrowej  
w okolicy Budowa?
Wójt poinformował, że argumenty nie zmieniają się. Mieszkańcy obawiają się wpływu tej
inwestycji  na  ich  zdrowie.  Studium  dotyczy  całej  gminy,  więc  wszyscy  mogą  się
wypowiadać.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, czy radni mają jeszcze coś do powiedzenia 
w sprawie zmian w studium i czy będzie jeszcze na ten temat spotkanie?
Wójt poinformował, że tak.



Ad 5            

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła Przewodniczących Komisji o
złożenie sprawozdania z działalności Komisji Rady za 203 rok, okres między sesjami oraz
przedstawienie planu pracy na 2014 rok.

a)
Elżbieta Fryckowska - Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty poinformowała, że

Komisja  w  okresie  międzysesyjnym  spotkała  się  na  jednym  spotkaniu,  na  którym
dokonano podsumowania pracy komisji za 2013 rok, opracowano plan pracy na 2014 rok
oraz omawiano materiały na dzisiejsze posiedzenie.

Następnie  Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty przedstawiła sprawozdanie z
działalności  za rok  2013 (załącznik  Nr  16  do protokołu)  oraz plan  pracy na rok 2014
(załącznik Nr 17 do protokołu).
Przewodnicząca Rady J. Karaś otworzyła dyskusję nad sprawozdaniami Komisji Kultury i
Oświaty oraz planem pracy na 2014 rok.
Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  już  wiadomo  ile
6-latków  pójdzie  do  szkoły  w  roku  szkolnym  2014/2015  oraz  czy  6  i  7  latki  będą  w
oddzielnych oddziałach?
Sekretarz poinformowała, że jeszcze nie wiadomo, ile dzieci w wieku 6 lat trafi do szkoły
ale musimy być przygotowani  na  przyjęcie  1,5  rocznika.  Nie  ma obowiązku tworzenia
oddzielnych oddziałów dla grup wiekowych.
Więcej uwag nie wniesiono.

b)
Karol Żukowski – Przewodniczący  Komisji Infrastruktury i Budżetu poinformował,

że  Komisja  w  okresie  międzysesyjnym  spotkała  się  na  jednym  spotkaniu,  na  którym
dokonano podsumowania pracy komisji za 2013 rok, opracowano plan pracy na 2014 rok
oraz omawiano materiały na dzisiejsze posiedzenie.

Następnie   Przewodniczący   Komisji  Infrastruktury  i  Budżetu  przedstawił
sprawozdanie z działalności za rok 2013 (załącznik Nr 18 do protokołu) oraz plan pracy na
rok 2014 (załącznik Nr 19 do protokołu).
Przewodnicząca  Rady  J.  Karaś  otworzyła  dyskusję  nad  sprawozdaniami  Komisji
Infrastruktury i Budżetu oraz planem pracy na 2014 rok.
Radna  Elżbieta  Fryckowska  zwróciła  się  z  zapytaniem,  dlaczego  komisja  chce  się
zapoznać  z funkcjonowaniem nowego systemu ogrzewania tylko w gimnazjum w Dębnicy
Kaszubskie?
Przewodniczący Komisji poinformował, że z uwagi na fakt, że tam zamontowano zupełnie
nowy system. Komisja uwzględni jednak sugestie radnych i rozszerzy rozpoznanie tego
zagadnienia o pozostałe szkoły.
 Więcej uwag nie wniesiono.
 
Ad 6

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła Przewodniczącego Komisji
Rewizyjnej o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami i rocznej.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Pałubicki poinformował, że komisja w okresie
międzysesyjnym spotkała  się  na  dwóch  posiedzeniach,  na  których   opracowano  plan
pracy na 2014 rok , sprawozdanie z działalności za 2013 rok oraz omawiano materiały na
dzisiejszą sesję.

Następnie  Przewodniczący  Komisji  Paweł  Pałubicki  przedstawił  sprawozdanie  z
działalności za 2013 rok, które stanowi załącznik Nr 20 do protokołu.



Poinformował, że Komisja Rewizyjna wywiązała się w całości z realizacji zaplanowanych
zadań na 2013 r.
Przewodnicząca  Rady  J.  Karaś  otworzyła  dyskusję  nad  sprawozdaniami  Komisji
Rewizyjnej.
Rani nie wnieśli uwag.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że  komisja  jeszcze  nie
zapoznała Rady z wynikami kontroli w gimnazjum.
Radny I. Ziółkowski zapoznał Radnych z protokołem z kontroli gimnazjum. Dostępny na
stronach BIP urzędu. 
Przewodnicząca Rady J. Karaś otworzyła dyskusję nad protokołem.
Przewodniczący  Komisji  poinformował,  że  na  posiedzeniu  w  dniu  27.01.  był  obecny
Prezes  ZGK  Spółki  z  o.o..  Zobowiązano  Prezesa  do  dostarczenia  zestawienia  ilości
zużytego opału na poszczególne obiekty. Uważa, że należy wygospodarować środki na
budowę wiaty do przechowywania drewna – sezonowania.  W kotłowniach używane jest
drewno świerkowe. Ponadto poinformował, że na dzień dzisiejszy w gimnazjum jest już
tylko  jeden  aparat  telefoniczny.  Odnośnie  gimbusa  poinformował,  że  jego  utrzymanie
drogo kosztowało. Kierowca jeździł dziennie 4 godziny. Najmując usługę dowozu idziemy
w komercjalizację tych usług. 
Radna B. Stachowicz zwróciła się z zapytaniem, czy można obliczyć, jakie jest zużycie
drewna na ogrzewanie budynku GOK? GOK miesięcznie za tę usługę płaci do ZGK 3 tys.
zł. Tam jest za gorąco, ciągle otwierają okna. 
Radny P. Pałubicki poinformował, że wspólnie z Prezesem chcieli iść do gimnazjum na
kontrolę kotłowni, ale było już późno. Prezes zapewniał, że nie mają wpływu na to, co się
dzieje  wewnątrz.  Oni  mają  obowiązek  utrzymywać temperaturę  65  stopni  na  wyjściu  
z pieca. Zapewnił, że taka temperatura jest utrzymywana.
Wójt poinformował, że wczoraj wpłynęło pisemne oświadczenie, że w pomieszczeniach
gimnazjum jest 100 C. Ogrzewanie tego obiektu w ferie generuje koszty. 
Radna I. Tabaka zauważyła, że w pierwszym tygodniu ferii odbywały się tam zajęcia dla
młodzieży.  Zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  ta  sala  może  być  odłączona  od  systemu
grzewczego?
Sekretarz potwierdziła, że w normalnym okresie grzewczym wymagana jest temperatura
650   na wyjściu. Natomiast w okresie ferii 450 . Poinformowała, że temperatura podana w
oświadczeniu dotyczyła temperatury na holach. Nie odnosiła się do temperatur panujących
w klasach.
Wójt uważa, że nie należy się sugerować temperaturą na wyjściu. Ta temperatura powinna
być taka, by temperatura w klasach osiągała minimalnie 180 . Zwraca uwagę, że na zakup
oleju opałowego w poprzednich sezonach wydawano 230 – 250 tys., drewno kosztowało
nas  70  tys..  Dochodzi  tu  praca  palaczy.  We  wszystkich  kotłowniach  pali  3  palaczy.  
W trakcie dyżuru palacze przechodzą od kotłowni do kotłowni. Jego zdaniem na zmianie
systemu  ogrzewania  w  gimnazjum  oszczędności  wynoszą  70  tys.  zł..  Poinformował,  
że przeanalizuje ten temat dokładnie i porówna dane.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem, czy Wójt ma wiedzę, ile drewna zakupiono  
w roku ubiegłym?
Wójt poinformował, że zakupiono ok. 1000 m3 . 
Radny P. Pałubicki zauważył, że koszt zakupu takiej ilości drewna, jak podał Wójt, to 50
tys. zł.. On jako Radny nie może zgodzić się z taką wyceną pracy. Uważa, że stawki ZGK
są wygórowane. Wg uzyskanej informacji wynika, że 6 osób łupie to drewno. Wczoraj był
zaskoczony  jak  w  Motarzynie,  przy  połamanej  tablicy, pracowało  4  pracowników  tego
zakładu.
Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem, czy Radny P. Pałubicki widział drewno, które
jest używane do palenia w tych kotłowniach? To naprawdę są potężne bale.
Wójt poinformował, że ZGK nie prowadzi na Gminie działalności dochodowej. Nie możne



także tej usługi świadczyć bez zysku.
Radny M. Mnich uważa,  że należy  zwrócić  się  do Prezesa ZGK,  by  przedstawił  nam
sposób kalkulacji kosztów ogrzewania naszych wszystkich obiektów.
Radny  K.  Żukowski  uważa,  że  jeżeli  chodzi  o  pensję,  to  kalkulacja,  jego  zdaniem
przedstawia się 3 x pensja minimalna. 
Radny K. Badowski zwrócił się z zapytaniem, czy wiadomo, czy pracownicy zatrudnieni
jako palacze w czasie zmiany wykonują jeszcze inne prace w zakładzie?
Radny K. Żukowski uważa, że dużym problemem jest to, że w kotłowniach do palenia
używa się drewna niesezonowanego.
Radny  P.  Pałubicki  zauważył,  że  od  nowego  roku  koszt  miesięcznego  ogrzewania
gimnazjum ma wynosić 29 tys. . Zastanawia się, jaki byłby koszt, gdyby to zadanie zlecić
jednostce zewnętrznej, np. jakiemuś ZUL-owi?
Radny  K.  Żukowski  zauważył,  że  idąc  tropem  myślenia  Radnego  Pałubickiego,  
to należałoby zwolnić także wszystkie sprzątaczki i zatrudnić np. firmę Jantar.
Radny  P.  Pałubicki  zwraca  się  natomiast  z  pytaniem,  czy  za  wszelką  cenę  mamy
utrzymywać  wszystko  to,  co  jest?  Uważa,  że  przy  takim  nastawieniu  ich  kontrole  są
niepotrzebne. 
Przewodnicząca  Rady  J.  Karaś  uważa,  że  w  związku  z  zaplanowanymi  kontrolami  
w  pozostałych  szkołach  przez  Komisję  Rewizyjną  temat  należy  na  dzień  dzisiejszy
zakończyć.  Proponuje  do  tematu  powrócić  po  zakończeniu  wszystkich  kontroli  
i kompleksowo omówić zagadnienie.

Ad 7

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Radnych o składanie interpelacji.

Radna Beata Stachowicz w imieniu mieszkańców wsi Żarkowo prosi o postawienie
wiaty przystankowej w  miejscowości Żarkowo. Powyższe motywuje się tym, że obecnie
dzieci  oczekujące na autobusy szkolne, które  wjeżdżają do tej  miejscowości,  nie mają
gdzie się schronić przed opadami, czy wiatrem. 

Wójt  poinformował,  że  zadanie  jest  w  trakcie  realizacji.  P.  Frankowski  kończy  ten
przystanek i niedługo będzie tam dostarczony i ustawiony.

Ad 8 - 9

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła o składanie wniosków i zapytań.

Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  zauważyła,  że  była  w  GOK-u  na  finale  WOŚP.
Cieszy się, że włączamy się w takie działania. Występowało wiele zespołów. Wydaje się
jej,  ze  wyszła  na  starą,  głupią  babę.  Była  zaskoczona  –  zniesmaczona  tańcem,  jaki
wykonywały dziewczynki z Łabiszewa. Ona, jako matka, nie pozwoliłaby, by jej dziecko
tańczyło do takiego utworu.

Radna  B.  Stachowicz  nie  zgadza  się  z  opinią  Radnej  A.  Łomży. Nie  widziała  w  tym
wykonaniu nic nietaktownego. Jej zdaniem jak ktoś się chce czepić, to zawsze się czegoś
czepi.

Radny K. Żukowski zauważył, że na etapie przygotowywania występu należało zachęcić
dziewczynki do zmiany teledysku – podkładu muzycznego na inny.

Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  zauważyła,  że  jej  występy  dzieci  kojarzą  się  



z zespołem „Gawęda”. Bardzo podobał się jej występ dzieci z Motarzyna.

Wójt podziękował wszystkim za zaangażowanie w organizację finału WOŚP. Podziękował
także  za  udział.  Zachętą  był  rower,  który  był  główną  nagrodą  dla  uczestników finału.
Poinformował,  że  rower  nie  został  wylosowany.  Głównym  założeniem  organizacyjnym
takiej imprezy jest dobra zabawa.  Podziękował sponsorom i szkołom za zaangażowanie.
Imprezy w szkołach odbywały się w piątek. Nie jest jeszcze znana kwota, jaką zebrano
podczas finału WOŚP.  .

Wiceprzewodnicząca Rady A.  Łomża zauważyła,  że  podzieliła  się  z  obecnymi  na  sali
jedynie swoimi odczuciami.

Sekretarz  poinformowała,  że  popiera  stanowisko  Radnej  Agnieszki  Łomży.  Uważa,  
że repertuar powinien być stosowny do wielu.

Radna E. Fryckowska stwierdziła, że w budżetach szkół są środki na wyjazdy z młodzieżą.
Prosi, by zwracać szczególną uwagę, na jakie cele są wydatkowane te środki. Uważa,  
że powinny one być przeznaczane na wyjazdy do kina i to nie na każdy film, na koncerty
czy teatru a nie na inne wyjazdy np. integracyjne., czy na basen, albo do McDonalda.

Sekretarz  zauważyła,  że  nie  możemy  ingerować  w  decyzje  dyrektorów.  Dyrektorzy
podejmują  decyzję  o  ich  wykorzystaniu.  My  otrzymujemy fakturę  po  realizacji  usługi,  
po fakcie. Uważa, że ten temat można uzgodnić na posiedzeniach Rad Pedagogicznych.
Nauczyciele powinni decydować, na jakie wyjazdy powinny być przeznaczone te środki.

Radna E. Fryckowska stwierdziła,  że jej  intencją jest,  by zwrócić dyrektorom w trakcie
spotkań uwagę na celowe ich wykorzystanie. 

Wójt poinformował, że będzie na to zwracana uwaga.

Radny K. Żukowski zwraca się z pytaniem, czy byłaby możliwość przejęcia w dzierżawę
jeziora w Podwilczynie? Obecnie jest tam prywatny dzierżawca.  Straż Rybacka prowadzi
w stosunku do niego jakieś postępowanie. Dzierżawca dokonał nieplanowanego odłowu.
Prowadzi gospodarkę rabunkową. Z tego co się orientuje, kwota dzierżawy nie jest wielka.
Zastanawia się, czy nie można wejść w kooperację z jakimś kołem wędkarskim i przejąć
tego  jeziora  pod  sołectwo.  Uważa,  że  wspólnie  można  coś  ugrać.  Społeczeństwo
negatywnie odbiera dzierżawcę, który nie wykonuje nawet zarybień. 

Wójt poinformował, że wystąpi w tej sprawie do Marszałka Województwa.

Radny  I.  Ziółkowski  wskazał  jako  właściwą  gospodarkę  wodną  jeziora  w  Grabówku,
którym opiekuje się koło wędkarskie w Dębnicy Kaszubskiej.  Obszar wokół jeziora jest
zadbany, koło prowadzi zarybianie. Każdy mieszkaniec może tam przebywać. Organizuje
się imprezy dla dzieci.

Radny K. Żukowski zwrócił się z pytaniem, czy wiadomo, ile wynosi koszt dzierżawy?

Wójt poinformował, że są to wody marszałkowskie.

Radny I. Ziółkowski zauważył, że to jezioro może przejąć słupski PZW. 

Wójt  zauważył,  że  należy  udowodnić,  że  to  jezioro  stanowi  atrakcję  dla  tego  terenu  



a dzierżawca działa na niekorzyść.

Radna  B.  Stachowicz  prosi  o  podjęcie  działań  w  celu  zabezpieczenia  pomieszczeń
świetlicy przed zimnem. Są tam od strony p. Krajnik założone żaluzje. Żaluzje zsunęły się,
nie można tam dojść. Żaluzje ocieplały pomieszczenia. Wszystko jest niezabezpieczone 
i wieje.

Wójt poinformował, że było to już zgłoszone. Prosi o skontaktowanie się z p. Kotarskim,
który zna temat i ma to wykonać.

Pani U. Rączka – sołtys wsi Motarzyno podziękowała za możliwość zabrania głosu po 5
godzinach oczekiwania. 

Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła uwagę, że jest to zgodne z przyjętym porządkiem
obrad. Stwierdziła, że na sesji najważniejszym punktem jest podjęcie uchwał. To ona się
dziwi, że sołtysi nie są na sesji do końca. Sołtys powinien wiedzieć, co się dzieje w gminie,
jak  rada pracuje,  jakie  podejmuje  uchwały. Dlatego nie  widzi  możliwości  przeniesienia
uchwał na koniec obrad sesji. Uważa, że sołtysi mają obowiązek uczestniczyć w obradach
do końca. 

P. U. Rączka stwierdziła, że jej zdanie jest inne. Trzeci raz uczestniczy w obradach sesji 
i sama zostaje do końca. 

Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła uwagę, że tę kwestię powinien Wójt wyjaśnić  
z sołtysami.

P. U.  Rączka  zauważyła,  że  jest  zaskoczona,  że  Sołtys  nie  może  wnieść  uwag  do
projektów uchwał.

Przewodnicząca Rady J. Kraś zauważyła, że sołtysi nie maja wpływu na to, czy uchwała
zostanie podjęta. Pani na co dzień ma kontakt z Wójtem i w trakcie tych spotkań powinna
pani zgłaszać swoje uwagi.

Radna I. Tabaka zwraca uwagę, że jest pod ręką. Wcześniej już proponowała spotkania 
w  celu  omówienia  niektórych  tematów.  Prosi,  by  w  razie  uwag  do  projektów  uchwał
kontaktowała  się  z  nią.  Prosi,  by  przez  jej  usta  lub  radnego  Pałubickiego  zgłaszała
wnioski.

P. U. Rączka odnośnie dyskusji nad projektem budżetu zwróciła uwagę na zaległości przy
opłatach za wywóz nieczystości. Zwraca uwagę na fakt, że te zaległości niejednokrotnie
wynikają  z  nieświadomości  mieszkańców.  Mieszkańcy  sądzili,  że  jak  nie  wystawiają
pojemników, to nie muszą płacić. Ona teraz podczas spotkań z mieszkańcami tłumaczy
im. 

Radny K. Badowski zauważył, że były spotkania z mieszkańcami i to było omawiane.

Radna I. Tabaka zauważyła, że ludzie często nie pamiętają, ile maja płacić. 

P. U. Rączka prosi o podjęcie następujących działań:

– wykonać prace w celu zatrzymania spływającego z pól w okolicach krzyża mułu,
który spływa aż do drogi asfaltowej i przy dużych opadach stanowi zagrożenie,



– poprawić  drogę  do  600-letniej  lipy.  Droga  jest  cała  w  koleinach  „po  kolana”
powstałych po wywozie drewna z lasu przez Nadleśnictwo,

– organizowanie  spotkań  sołtysów  z  Wójtem  raz  na  kwartał,  celem  omówienia
wszystkich kwestii dotyczących spraw sołectw,

– wykonanie naprawy tablic ogłoszeniowych w jej sołectwie. Są one w bardzo złym
stanie.

Zwraca się także z zapytaniem, czy w tym roku będą zatrudniania pracownicy w ramach
prac interwencyjnych? Ma zapotrzebowanie na takiego pracownika. Jest tam wiele prac do
wykonania.

Wójt  poinformował,  że  obecnie  jest  zatrudnionych  7  osób.  Wykonują  rożne  prace  na
terenie gminy, w tym opiekują się dziećmi w trakcie dowozu. Zdaje sobie sprawę z faktu,
że chętnych do takich prac jest wielu, ale miejsc mamy tyle ile mamy.

Radny K. Żukowski zauważył, że Radni także powinni być zapraszani na zebrania, które
są organizowane przez Wójta dla sołtysów.

P. U. Rączka zwraca się z pytaniem, czy jest możliwość wprowadzenia zmian do porządku
obrad, polegających na przesunięcie na początek punktu „wnioski i zapytania”?

Wójt  uważa,  że  warto  rozważyć  te  propozycję.  Zależy  nam  na  dobrej  współpracy  
z sołtysami.

Radna I. Tabaka uważa, że można także przemyśleć możliwość spotkań z sołtysami przed
obradami sesji.

Radny  P. Pałubicki  zwraca  uwagę  na  brak  współpracy  rady  z  sołtysami.  Sołtysi  nie
zapraszają go na zebrania w sołectwie, w których w miarę swojego wolnego czasu chętnie
by uczestniczył. Uważa, że współpraca zanika i jedni do drugich mają pretensje. 

Wiceprzewodnicząca Rady A.  Łomża poinformowała,  że  nie  będzie  się  w tej  kadencji
wprowadzać zmian do porządku obrad. Jej zdaniem tak jest dobrze. Jej zdaniem uchwały
na końcu nie powinny być przyjmowane.

Przewodnicząca Rady J. Karaś uważa, że sołtysi powinni częściej rozmawiać z Radnymi 
i przekazywać swoje uwagi.

Radny P. Pałubicki tak jak p. sołtys uważa, że z uwagi na fakt, że uchwały są na początku
frekwencja sołtysów jest tak niska na sesjach. Zauważył, że przy podejmowaniu niektórych
uchwał zezwala się sołtysom na zabranie głosu i wniesienie uwag. Zauważył, że projekty
uchwał są omawiane na komisjach. W trakcie prac komisji  odbywa się niejednokrotnie
zacięta dyskusja i wymiana stanowisk.

Radny  A.  Ślipek  uważa,  że  dopuszczenie  sołtysów  do  wnoszenia  uwag  przy
podejmowaniu uchwał spowoduje duże zamieszanie.

P. U. Rączka uważa,  że sołtys powinien mieć możliwość wypowiedzenia się w kwestii
projektów uchwał



Radny  P. Pałubicki  uważa,  że  należy  rozważyć  możliwość  powiadamiania  sołtysów  
o terminach posiedzeń Komisji Rady.     

Przewodnicząca Rady J.  Karaś poinformowała, że do biura rady wpłynęła następująca
korespondencja:

1) Skarga p. Piotra Wickiego do Wojewódzkiego Sadu Administracyjnego z dnia 14
stycznia 2014 r. na uchwałę nr XXXVI/266/2013 Rady Gminy Dębnica kaszubska z dnia
13 listopada 2013 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na
2014  rok.  Zapoznała  z  treścią  skargi  i  poinformowała,  że  zostanie  ona  wraz  
z odpowiedzią na zarzuty przekazana do WSA.

2) Pismo Katolickiej Rozgłośni Diecezji Pelplińskiej „Radio Głos” w Pelplinie w sprawie
nawiązania  współpracy.  Zapoznała  z  treścią  pisma  (teczka  OK.0004).  Prosi  
o przeanalizowanie tematu, gdyż w dniu dzisiejszym nie podejmiemy w tej sprawie decyzji.

3) Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych
stopniach  awansu  zawodowego  w  szkołach  prowadzonych  przez  Gminę  Dębnica
kaszubska (załącznik nr 21 do protokołu). Prosi zainteresowanych Radnych o zapoznanie
się szczegółowe z tym sprawozdaniem.

Ad 11      

Jadwiga  Karaś  Przewodnicząca  Rady  Gminy,  o  godzinie  15.40 dokonała
zamknięcia obrad XXIX sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 

Protokołowała:                                                                                  Przewodnicząca Rady Gminy
Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                               /-/ Jadwiga Karaś
  

    

 


